
Uddannelses- og Forskningsudvalget

Til: Uddannelses- og forskningsministeren

Dato: 10. maj 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UFU alm. del

Spørgsmål 287
Vil ministeren oplyse, om det er korrekt, som regeringen anfører i publikationen ”Forbe-
redt på fremtiden 1 – En sammenhængende reformkurs” fra marts 2023, at det i 1990 var 
omkring hver tiende på en ungdomsårgang, der gennemførte en universitetsuddannelse, 
mens det i dag forventes at være hver fjerde? Der henvises til, at DR i et interview i 
Deadline på DR2 den 22. april 2024, korrigerede ovenstående med henvisning til, at 
det ifølge Danske Universiteter er omkring 15 pct. af den danske befolkning, der tager 
en lang videregående uddannelse. DR kan muligvis have misforstået dette jf. et notat 
fra Danske Universiteter, hvoraf det fremgår, at det er omtrent 15 pct. af den danske 
befolkning, som har en uddannelse på kandidatniveau, hvilket udtrykker et gennemsnit 
for befolkningen i alderen 25 til 64 år, mens tallene fra 1990 og i dag siger noget om 
forskellen på forskellige årgange (”Notat: Uddannelsesniveauet i Danmark er gennemsnit-
ligt”, Danske Universiteter, 1. september 2022).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rasmus Stoklund (S).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rasmus.Stoklund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Katrine Robsøe
formand
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